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 درخواست وزیر بهداشت برای توقف پروازها
 به مسکو و بالعکس

وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی خواســتار تصمیم گیری فوری برای 
توقف پروازها به مقصد مسکو و بالعکس شد.

به گزارش ایســنا . نمکی در نامه ای به ســخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا، 
بر ضرورت طــرح موضوع و اخذ تصمیمات فوری در مــورد توقف پروازها به 
مقصد مســکو و بالعکس در جلســه کمیتــه امنیتی-اجتماعی ســتاد ملی 
کرونا، تاکید کرد.براســاس گزارش وبدا، در نامه نمکی آمده است: باتوجه به 
 COVID-19 گزارشات واصله از کشور روســیه در خصوص شیوع بیماری
ضروری اســت، موضوع توقف پروازها به مقصد مســکو و بالعکس ســریعا در 
 جلســه کمیته امنیتی-اجتماعی ســتاد ملی کرونا مطرح و تصمیمات فوری

 اتخاذ گردد.

شرایط و نحوه استفاده از مرخصی زایمان ۹ ماهه
معاون اداره کل امور بیمه شدگان سازمان تامین اجتماعی با اشاره به تصویب و 
اجرایی شدن مرخصی زایمان زنان بیمه شده از شش به 9 ماه، درباره جزئیات 
بهره مندی از این مصوبه توضیح داد.محمد بایندریان در گفت وگو با ایســنا، 
در این باره اظهار کرد: اگر مادری بخواهد از این مرخصی اســتفاده و غرامت 
ایام بارداری دریافت کند لازم اســت به سامانه خدمات غیرحضوری سازمان 
تامین اجتماعی به نشانی https://eservices.tamin.ir مراجعه کرده و در 
بخش امور بیمه شدگان/ درخواســت مرخصی زایمان، مدارکش را بارگذاری 
کند.وی افزود: مدارک لازم شــامل گواهی پزشــک معالج، تصویر شناسنامه 
مادر و گواهی ولادت یا شناســنامه فرزند متولد شــده است.معاون اداره کل 
امور بیمه شــدگان ســازمان تامین اجتماعی در پاسخ به اینکه اگر مادری در 
حین اســتفاده از مرخصی شــش ماهه باشــد و بخواهد تا 9 ماه در مرخصی 
بمانــد باید چه اقداماتی انجام دهد و آیا لازم اســت مجدد گواهی پزشــک 
دریافت و پروســه قبلی را طی کنند؟ گفت: خیر، نیازی به اخذ مجدد گواهی 
پزشک و بارگذاری در سامانه خدمات غیرحضوری نیست.بایندریان ادامه داد: 
برخی بانوان به علت شرایط کاری که دارند تمایلی ندارند از مرخصی 9 ماهه 
اســتفاده کنند. اختیار در این باره با مادر است. اگر بانوی بیمه شده ای قصد 
داشته باشد مرخصی شش ماهه اش را تا 9 ماه ادامه دهد باید به شعبه تامین 
اجتماعی خود مراجعه کرده و در واحد امور بیمه شــدگان درخواســتی ارائه 
دهد تا غرامت ایام بارداری اش تا 9 ماه اجرایی شود.وی همچنین درباره روند 
اعتبارســنجی و استحقاق درمان  این بیمه شدگان گفت: ما معمولا حق بیمه 
را علی الحساب می پردازیم و استحقاق درمان به صورت اتوماتیک لحاظ می 
شود. اگر استحقاق درمان برای شــخصی که در مرخصی زایمان است لحاظ 
نشده باشد به این علت است که احتمالا واحد اجرایی ما پرداختی انجام نداده 
اســت. این فرد می تواند با مراجعه به شــعبه تامین اجتماعی مشکل خود را 

مطرح کند تا رسیدگی شود.

تغییر نام تعدادی از معابر پایتخت
اعضای شورای شهر تهران در جلسه علنی امروز شورا با نامگذاری و تغییر نام 
تعدادی از معابر شهر تهران موافقت کردند.به گزارش ایسنا، در جریان سیصد 
و ســومین جلسه شورای شهر تهران بررسی صورتجلسه کمیسیون نامگذاری 
و تغییر نام اماکن و معابر عمومی شــهر تهران در دستور کار قرار گرفت و در 
همین راســتا حجت نظری عضو شورای شهر تهران گفت: به پیشنهاد ارتش، 
قرار شــد میدان شــهیدان ارتش واقع در بزرگراه بسیح را به شهیدان پدافند 
ارتش تغییر بدهیم و خیابان شهیدان ارتش هم به شهیدان سرباز تغییر کرد. 
میــدان جنگلبان هم بنا شــد که بر روی میدان قائــم واقع در منطقه 1 قرار 
بگیرد، کوچک یکم در منطقه ٦ به نام صمد بهرنگی با حفظ شــماره گذاری 

تغییر  نام داده خواهد شد. 
همچنین کوچه ســوم هــم در خیابان حجاب به نام اســتاد مهدی آذریزدی 
با حفظ شــماره گذاری نام گذاری خواهد شــد.وی افزود: کوچه پنجم مجاور 
خیابان حجاب به نام اســتاد هوشنگ مرادی کرمانی، کوچه هفتم در خیابان 
حجاب به نام استاد جبار باغچه بان، کوچه آزیتا در بلوار میرداماد به نام استاد 
رضا سیدحســینی، خیابان آناهیتا واقع در منطقه ٢ محله سعادت آباد به نام 
مدیا کاشی گر، خیابان ارمغان غربی حدفاصل خیابان ماندلا تا خیابان ولیعصر 
به نام اســتاد نجف دریابندری، خیابان ارمغان شــرقی به نام فهیمه راستکار، 
خیابان حمید واقع در منطقه 1 به نام محمد زهرایی نامگذاری خواهد شد.وی 
ادامــه داد: بلوار بی نام واقع در منطقه ٥ یه نام مهندس رحمان گلزار، کوچه 
ششم شــرقی واقع در منطقه ٢٠ به نام استاد قاسم اکبری، خیابان شاهد در 
منطقه ٧ یه نام سردار شهید رمضانعلی صحرایی، گذر سعیدی در منطقه 11 
به نام شهید کریم دریاباری، کوچه شریعتی در منطقه 1٨ به نام شهیدنصرت 
الله لک، کوچه گلســتان در منطقه 1٨ یه نام شهید محمد کریم ساریخانی، 
خیابان میلاد در منطقه ٣ به نام ســردار شــهید نادر مهدوی، خیابان گل ها 
در منطقه ٢ به نام شــهید احمد تنگســتانی نامگذاری خواهد شد.پس از آن 
بــا تغییر نام میدان ارتــش در منطقه 1۴ به شــهیدان پدافند ارتش، میدان 
قائم منطقــه یک به میدان جنگلبان، کوچه هایی به نام صمد بهرنگی، مهدی 
آذریزدی، هوشــنگ مرادی کرمانی، جبار باغچه بان در حوالی خیابان حجاب 
و خیابــان ارمغان غربی در منطقه ٣ به نام اســتاد نجف دریابندری و ارمغان 
شرقی به نام فهمیه راســتکار، خیابان گل ها در منطقه ٢ به نام سردار احمد 

تنگستانی موافقت شد.

لایحه  حمایت از حقوق سالمندان در دست تدوین
مجری تهیه و تدوین طرح پیش نویس لایحه جامع قانون حمایت از سالمندان، 
چگونگی تدوین پیش نویس لایحه جامع حقوقی ســالمندان را تشریح کرد و 
گفــت: در حال حاضر پیش نویس این لایحه در فاز دوم و در مرحله بررســی 
مروری و میدانی و بررســی نواقص و چالش ها و تحلیل داده های موجود قرار 
دارد.لیلا ناصری در گفت وگو با ایســنا، با بیان اینکه امروز ســالمندان حدود 
1٠ درصد از جمعیت کشــور را به خود اختصــاص می دهند، اظهار کرد: در 
کشورهای دیگر طی صد سال جمعیت سالمندان دو برابر می شود، اما در ایران 
در ٢٠ سال آینده جمعیت سالمند کشور دو برابر خواهد شد و از این رو، لازم 
اســت مسیر حرکت از نگاه اخلاقی به حوزه سالمندان به سمت نگاه قانونی و 
تکلیف مداری تغییر کند.وی با تاکید بر اینکه در خصوص وضعیت ســالمندان 
کشــور دو مســئله جدی وجود دارد، گفت: اول؛ اینکه متاســفانه سیاســت 
مشخصی برای حمایت از سالمندان به صورت عملیاتی و اجرایی وجود ندارد 
و دوم؛ عدم وجود طب ســالمندان در کشــور اســت که این موضوع معضلی 
بســیار جدی به شــمار می رود.مجری تهیه و تدوین طرح پیش نویس لایحه 
جامع قانون حمایت از ســالمندان با اشاره به اینکه موضوع حقوق سالمندان 
از موضوعــات حائز اهمیت در نظام های حقوقی اســت، به تشــریح چگونگی 
تدوین لایحه جامع حقوقی سالمندان پرداخت و گفت: چرایی این امر به بافت 
جمعیتــی جهان معاصر و نگرش آینده پژوهانــه به آن برمی گردد. در این کار 
تحقیقاتی که جهاد دانشگاهی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با همکاری 
تیم حقوقی متشکل از اساتید و حقوقدانان برجسته کشوری انجام داده، در فاز 
اول چارچوب و محورهای قانون حمایت از ســالمندان تهیه و تدوین شد. این 
اقدام به سفارش صندوق جمعیت سازمان ملل متحد و شورای ملی سالمندان 
به منظور بررسی تطبیقی قوانین و مقررات سالمندی در جهان و ایران و ارائه 
فرآیند تدوین لایحه سالمندی در ایران صورت گرفته است.ناصری ادامه داد: 
فاز اول )مرحله مطالعه تطبیقی( با بررســی لایحه کودکان، لایحه حمایت از 
حقوق افــراد دارای معلولیت و لایحه حقوق زنــان )لایحه صیانت، کرامت و 
تامین امنیت زنان( الگوگیری و کارهای سیســتماتیک قبلی را بررسی کردیم 
تا بر این اســاس چهارچوب و ساختارها شکل گیرد و تصمیم گرفته شود که 
ســرفصل ها و عناوین این لایحه با چه شیوه هایی طراحی شود.وی اعلام کرد 
که در حال حاضر پیش نویس لایحه جامع قانون حمایت از ســالمندان در فاز 
دوم در مرحله بررســی مروری و میدانی و بررسی نواقص و چالش ها و تحلیل 

داده های موجود قرار دارد.

اجرای عملیات بهسازی عوارضی تهران قم
شهردار منطقه 19 از بهسازی مسیر تردد خودروها جنب عوارضی قم در قالب 
اجرای عملیات تراش و روکش آســفالت خبر داد.به گــزارش روابط عمومی 
شــهرداری منطقه 19، علی توکلی با بیان اینکه نزدیک به 1٣٠٠ تن آسفالت 
صرف بهسازی این محور مواصلاتی پرتردد می شود، گفت: این پروژه در حال 
حاضر با صرف ٥٠٠ تن آســفالت در ٣ هزار متر مربع از این مســیر با هدف 
افزایش ضریب ایمنی و تســهیل ترافیک سفرهای برون  شهری در حال انجام 

است.

اخبار کوتاه
معاون درمان ستاد مقابله با کرونا در استان تهران اعلام کرد

روند سینوسی کرونا در تهران
 نگرانی از خطر بروز موج جدید

وزیر آموزش و پرورش تشریح کرد

آخرین وضعیت اعمال فوق العاده ویژه فرهنگیان

رئیس سازمان پیشگیری و مدیریت بحران شهر تهران:

ضعف در واکسیناسیون به دلیل وضعیت زیرساخت  انسانی است

نیاز کشور به ۳۵ هزار اتوبوس درون شهری

مدیر کل تامین اجتماعی غرب تهران بزرگ تشریح کرد

چگونگی بهره مندی از بیمه دانشجویی 

آغاز سنجش سلامت پیش دبستانی ها از ۱۸ تیر

معاون درمان ستاد مقابله با کرونا در استان تهران با بیان 
اینکه روند کاهشــی بیماری کووید-19 در تهران بســیار 
بطئی، کند و در عین حال سینوسی است، گفت: با توجه 
بــه این روند همچنــان نگرانی هایی وجــود دارد که اگر 
کاهش ســطح رعایت پروتکل ها را داشــته باشیم، ممکن 
است موج جدید ایجاد شود.دکتر نادر توکلی در گفت وگو 
با ایســنا، درباره وضعیت کرونا در تهران، گفت: درســت 
است که روند کاهشی بیماری کووید-19 را شاهد بودیم، 
اما این روند کاهشی بســیار بطئی و کند و در عین حال 
سینوســی اســت. از آنجایی که ما وضعیت را به صورت 
روزانــه رصد می کنیم، حتی برخی روزها نســبت به روز 
گذشــته افزایش هم داریم و این روند، روند خوبی نیست 
و نشــان دهنده این است که بیماری در شهر تهران کاملا 
فعال اســت و فعالیت ویروس به شدت کاهش پیدا نکرده 
است.وی افزود: بالاخره حتی بســتری های ما هم روزانه 
بین ٦٠٠ تا 9٠٠ مورد در نوســان اســت. به عنوان مثال 
مــا در روز ٢٨ خرداد ماه ٨٠٠ مورد بســتری داشــتیم. 
البتــه می توان گفت که میزان مــرگ و میر کاهش یافته 
اســت؛ چراکه اولا بیماران نسبتا نسبت به پیک های قبلی 
بدحال تــر نیســتند و دوم اینکه تعــداد ترخیص هایمان 
با تعداد بســتری هایمان تقریبا برابــری می کند و بعضی 
روزها میزان ترخیصی ها هم بیشــتر است.توکلی با بیان 
اینکــه در حال حاضر تقریبا حدود ۴٠٠٠ بیمار بســتری 
مبتلا به کرونا در شــهر تهران داریم، گفت: از این تعداد 
روزانه درصدی ترخیص و درصدی هم بســتری می شوند. 
بستری روزانه هم بین ٦٠٠ تا 9٠٠ نفر است. در سه هفته 
اخیر روند کاملا سینوســی است و به صورت محسوس و 
هفتگی کاهش چشمگیری نداریم که این موضوع مقداری 
نگران کننده اســت. به هر حال بیــم ایجاد موج جدید را 
داریم.وی با بیان اینکه میزان مراجعات ســرپایی نیز بین 
۴٠٠٠ تا ٥٥٠٠ نفر در نوســان اســت و بالا است، گفت: 
باید مراقبت ها را افزایش دهیم که خوشــبختانه ســطح 
رعایت پروتکل ها در تهران نســبتا بد نیست. البته برخی 
محدودیت هــا کماکان باید حفظ شــود و نمی توان کامل 
محدودیت ها را برداشــت. بیشــترین چیزی که می تواند 

در ســه ماهه تابســتان کمــک کند، بالا بردن پوشــش 
واکسیناسیون است.وی درباره وضعیت رعایت پروتکل ها 
در تهــران، گفت: میزان رعایت پروتکل ها در تهران متغیر 
و بین ٧٠ تا ٧٥ درصد است. در عین حال واکسیناسیون 
هم به دلیل توقفی که در واردات ایجاد شــد، متوقف ماند 
که البته در حال حاضر واکسن وارد شده، اما هنوز توزیع 
آن به صورت کامل انجام نشده است. زمانیکه توزیع کامل 
شود، واکسیناسیون اولویت های سنی سالمندان را مجددا 
فعال می کنیم.توکلی گفت: با توجه به این روند سینوسی 
بیماری در تهران همچنان نگرانی هایی وجود دارد که اگر 
کاهش ســطح رعایت پروتکل ها را داشــته باشیم، ممکن 
اســت موج جدید ایجاد شــود و از مردم می خواهیم که 

کماکان پروتکل های بهداشتی را رعایت کنند.
شناسایی ۸۱۶۱ ابتلای جدید کرونا در کشور 

بنابر اعلام روابط عمومی وزارت بهداشت، طی یک شبانه 
روز  ٨هزار و 1٦1 بیمار کووید 19 در کشــور شناســایی 
شــدند و متاسفانه 111 تن نیز به دلیل این بیماری جان 
خود را از دســت دادند.به گزارش ایسنا و بنابر اعلام مرکز 

روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت بهداشت، تا روز ٣٠ 
خرداد، ۴ میلیون و ٣٨۴ هزار و ۴٥1 نفر دُز اول واکســن 
کرونا و 919 هزار و ٥٥٧ نفر نیز دُز دوم را تزریق کرده اند 
و مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به ٥ میلیون و 
٣٠۴ هزار و ٨ دُز رسید. از روز ٢9 خرداد تا روز ٣٠ خرداد 
1۴٠٠ و بر اســاس معیارهای قطعی تشخیصی، ٨ هزار و 
1٦1 بیمار جدید مبتلا به کووید19 در کشــور شناسایی 
شــد که 9۴۴ نفر از آنها بستری شــدند.مجموع بیماران 
کووید19 در کشــور به ٣ میلیــون و 9٥ هزار و 1٣٥ نفر 
رسید.متاسفانه در طول ٢۴ ساعت، 111 بیمار کووید19 
جان خود را از دســت دادند و مجموع جان باختگان این 
بیماری به ٨٢ هزار و 9٦٥ نفر رسید.خوشــبختانه تا روز 
٣٠ خــرداد، ٢ میلیون و ٧۴٨ هزار و ٣٢٠ نفر از بیماران، 
بهبود یافته و یا از بیمارســتانها ترخیص شده اند.سه هزار 
و ٢٧9 نفــر از بیماران مبتلا بــه کووید19 در بخش های 
مراقبت های ویژه بیمارســتانها تحت مراقبت قرار دارند.تا 
روز ٣٠ خــرداد، ٢٢ میلیون و ۴۴9 هزار و ٣٦٦ آزمایش 
تشــخیص کووید19 در کشور انجام شــده است.در حال 

حاضر ٢٢ شــهر کشــور در وضعیت قرمز، 1٧٥ شهر در 
وضعیت نارنجی، ٢٥1 شهر در وضعیت زرد قرار دارند.

اعلام گروه سنی جدید؛ بزودی
رئیس شــبکه بهداشت وزارت بهداشــت با اشاره به ادامه 
روند واکسیناســیون کرونا در گروه های ســنی بالای ٧٠ 
ســال تاکید کرد: تمام افرادی که منتظر دریافت دُز اول 
یا دوم واکســن کرونا هســتند، پیامک دریافت خواهند 
کــرد؛ بنابراین افراد پیــش از دریافت پیامــک به مراکز 
بهداشتی که کار تزریق واکسن را انجام می دهند، مراجعه 
نکنند.دکتــر جعفر صادق تبریزی در گفت وگو با ایســنا، 
درخصوص ادامه روند واکسیناســیون کرونا در گروه های 
ســنی بالای ٧٠ ســال، گفت: برای افرادی که از طریق 
ســامانه salamat.gov.ir اقــدام به ثبت نــام کردند و 
در نوبــت اول تزریق واکســن هســتند و همچنین برای 
افرادی که منتظر دریافت دُز دوم واکسن هستند، پیامک 
ارسال می شود؛ بنابراین پیش از دریافت پیامک به مراکز 
بهداشتی که کار تزریق واکسن را انجام می دهند، مراجعه 
نکنند.وی با اشاره به تسهیل واردات واکسن کرونا، اظهار 
کرد: توزیع یک میلیون دُز واکسن وارداتی کرونا از دیروز 
آغاز شــده است و نیمی از آن روز گذشته و نیم دیگر آن 
امروز توزیع می شــود و ان شــاءلله طی روزهای آتی هم 
قرار است یک میلیون دُز دیگر واکسن کرونا هم به کشور 
وارد شود. بنابراین احتمالا به زودی گروه سنی دیگری را 
برای دریافت واکسن اعلام کنیم ولی فعلا در حال تزریق 
واکســن به گروه سنی ٧٠ ســال به بالا و لکه گیری افراد 
جامانده هســتیم.رئیس شبکه بهداشــت وزارت بهداشت 
تاکید کرد: افــرادی که در این مقطع مشــمول دریافت 
واکســن هستند ) فقط ٧٠ سال به بالا( و ثبت نام نکردند 
به سایت salamat.gov.ir مراجعه کرده و اقدام به ثبت 
نام کنند تا پیامک نوبت  دهی واکســن برایشــان ارسال 
شود. نوبت های گروه سنی بالای ٧٠ سال و افراد جامانده 
محفوظ اســت و با ثبت نام در ســامانه می توانند واکسن 
دریافت کنند.وی افزود: هر زمان که پارت بعدی واکســن 
در اختیارمان قرار گیرد گروه های سنی دیگر )٦٥ سال به 

بالا( هم وارد واکسیناسیون خواهند شد.

وزیر آموزش و پــرورش با بیان اینکه به جد و با قاطعیت 
خبر ترک تحصیل سه میلیون دانش آموز در سال جاری 
را تکذیــب می کنم گفــت: منحصراً در ســال تحصیلی 
گذشــته تعداد ۴٠ هزار نفر از دانش آموزان پایه اول که 
باید ثبت نام می کردند ثبت نام نکردند که طبیعی اســت 
یعنی دیر هم نمی شــود و می توانند ســال بعد به مدرسه 
 بروند؛ برخی خانواده ها نگرانی زیادی داشتند و این کار را

 نکرده بودند.
به گزارش ایســنا، محســن حاجی میرزایی در حاشــیه 
مراســم افتتاحیه برنامه ســنجش ســلامت جسمانی و 
آمادگی تحصیلی نو آموزان بدو ورود به دبســتان با بیان 
اینکه امسال به تعداد پایگاه های سنجش افزوده شده و به 
٢۴٠٠ پایگاه رسیده است گفت: تعداد پایگاه هایی که دو 
نوبته فعال هستند نیز از ۴٠٠ به ٦٠٠ مورد رسیده است.

وی افزود: ساعات مراجعه از هشت صبح تا یک بعدازظهر 

است و یک ســاعت افزایش یافته اســت.وزیر آموزش و 
پرورش در پاســخ به اینکه آیا نوبت دهی برای ســنجش 
ســلامت غیرحضوری اســت؟ گفت: وقتی ثبت نام پایه 
اول در مدرســه انجام می شــود، عملیات ثبت نام و نوبت 
گیری الکترونیکی اســت و از ســوی مدرسه نوبت گرفته 
و به خانواده اطلاع می دهند و نیازی نیســت خانواده در 
مدرســه حضور یابد تا از نوبت خود مطلع شود.وی درباره 
اخباری مبنی بر ترک تحصیل سه میلیون دانش آموز در 
سال تحصیلی گذشته گفت: یکی از جفاهایی که در حق 
معلمان، مدیران و جامعه فرهنگی شده این خبر نادرست 
است. گفته شد سه میلیون دانش آموز ترک تحصیل کرده 
اند. این در حالی است که آمار سه میلیون مربوط به عدم 
دسترسی به ابزار هوشمند و اینترنت بوده و معادل کسانی 
نیســت که ترک تحصیل کرده اند.حاجی میرزایی افزود: 
اتفاقاً ایــن جمعیت، آموزش کاملتــری دریافت کردند و 

بخش زیادی در مناطق کم جمعیت با زیر ٥٠ دانش آموز، 
حضوری آموزش دیدند. شــاید طی سال های اخیر هیچ 
ســالی به اندازه سال تحصیلی گذشــته مراقبت از دانش 
آموزان از حیث اســتمرار یادگیری صورت نگرفته است. 
تقریباً همه معلمان مســئول آموزش دانش آموزان بوده و 
مراقب بودند که کار آموزش با کیفیت انجام  شــود.وزیر 
آمــوزش و پرورش با بیان اینکــه به جد و با قاطعیت این 
خبر را تکذیب می کنم گفت: منحصراً در ســال تحصیلی 
گذشــته تعداد ۴٠ هزار نفر از دانش آموزان پایه اول که 
باید ثبت نام می کردند ثبت نام نکردند که طبیعی اســت 
یعنی دیر هم نمی شــود و می توانند ســال بعد به مدرسه 
بروند؛ برخی خانواده ها نگرانی زیادی داشتند و این کار را 
نکــرده بودند.وی درباره اعمال فوق العاده ویژه فرهنگیان 
گفت: اعمال فوق العاده ویژه در همه دستگاههای دولتی 
از جمله در آموزش و پرورش اجرا می شود. درباره افزایش 

فوق العاده تا سقف ٥٠ درصد هنوز تصمیمی گرفته نشده 
و جزو پیشــنهادهای در حال بررســی است و باید منابع 
لازم تأمین شــود. اعمال ٥٠ درصد فوق العاده برای همه 
کارکنان دولت پیشــنهاد شده است که اگر تصویب شود، 
اجرا خواهد شــد.حاجی میرزایی در ادامه درباره اشکالات 
سامانه اینترنتی ثبت نام مدارس گفت: سامانه های آموزش 
و پــرورش را یکپارچه کردیم و همه فعالیت ها از ثبت نام 
تا تأییدیه تحصیلی در این ســامانه انجام می شود. امسال 
اولین ســالی اســت که یکپارچه شده و در اجرا در برخی 
بخش ها با مشــکلاتی روبه رو می شوند که به سرعت در 
حال برطرف شدن است. ثبت نام مدارس هم غیرحضوری 
است.وزیر آموزش و پرورش در پایان گفت که هنوز برای 
واکسیناسیون زیر 1٨ سال توصیه ای نشده و واکسنی در 
دسترس نیســت. به طور کلی درباره واکسیناسیون تابع 

تشخیص ستاد ملی کرونا هستیم.

رئیس ســازمان پیشــگیری و مدیریت بحران شهر تهران 
گفت: ضعفی که اکنون در روند واکسیناسیون وجود دارد 
به مســاله نیروی انسانی و زیرساخت انسانی برمی گردد و 
چه ۴ میلیون دز واکســن وارد شود و چه ۴٠ میلیون دز، 
در نهایت در ماه تنها به تناســب تعداد نیروی انسانی که 

داریم می توانیم واکسن تزریق کنیم.
رضا کرمی محمدی رئیس ســازمان پیشگیری و مدیریت 
بحران شــهر تهــران در گفت وگــو با خبرنــگار ایلنا در 
پاســخ به ســوالی درباره ارزیابی روند واکسیناسیون در 
شــهر تهران گفت: ضعفی که بنظر می رســد، اکنون در 
روند واکسیناســیون وجود دارد، مســاله نیروی انســانی 

و زیرســاخت انســانی این کار اســت. او ادامه داد: چه ۴ 
میلیون دُز واکســن وارد شــود و چه ۴٠ میلیون دُز، در 
نهایــت ما در ماه تنها به تناســب تعداد نیروی انســانی 
که برای تزریق واکســن داریم می توانیم واکســن تزریق 
کنیم و این مانند شــیری اســت که یک ظرفیت محدود 
و مشــخصی دارد و حتی یک سد آب هم پشت آن باشد 
از یک حجم مشــخصی بیشــتر خروجی نــدارد. رئیس 
سازمان پیشــگیری و مدیریت بحران شهرتهران با تاکید 
بر لزوم تقویت زیرســاخت های بهداشــتی برای تســریع 
در روند واکسیناســیون گفت: همه بایــد کمک کنند تا 
زیرساخت های بهداشتی کشور در این زمینه تقویت شود. 

شــهرداری تهران در این زمینــه ٢٠٠ داوطلب نیروهای 
دوام را به وزرات بهداشــت معرفی کرده است. او در پاسخ 
به این سوال که با این شرایط پیش بینی شما این است که 
تا چه زمانی به ٧٥ درصد واکسیناســیون خواهیم رسید؟ 
اظهار کرد: پیش بینی وزارت بهداشــت تا پایان سال است 
و به نظرم امکان پذیر اســت. رئیس سازمان پیشگیری و 
مدیریت بحران شــهرداری تهران در واکنش به اینکه این 
پیش بینی با روند واکسیناســیونی که در حال انجام است 
در تضاد است، گفت: وزارت بهداشت به مکانیزم های دیگر 
نیــز فکر می کند. مثلا اینکه واکسیناســیون را در اختیار 
مردم و یا بخش خصوصی قرار دهند، اما بیم سوءاستفاده 

افــراد ناصالح وجود دارد که ترس درســتی اســت و این 
موضوع هم که واکسن را در اختیار داروخانه ها قرار دهند 
بسیار سخت و پیچیده است. کرمی محمدی در واکنش به 
اینکه آیا این اقدام ایده مناسبی است؟ گفت: خیلی سخت 
است چرا که نمی توانند آمار واکسن تزریق شده را داشته 
باشند و تنها آمار واکسن هایی که به داروخانه می دهند را 
می توانند مشــخص کنند و معلوم نمی شود که آیا واکسن 
مصرف شــده و توسط چه کسی و کجا مصرف شده است.

او در پایان تاکید کرد: اگر امکان ایجاد زیرساخت مناسب 
برای اجرای این مکانیزم وجود داشــت، شاید امکان این 

امر نیز فراهم می شد.

معاون عمرانی وزیر کشــور و رئیس سازمان شهرداری ها 
و دهیاری هــای سراســر کشــور تقویــت حمــل و نقل 
عمومی کشــور را مهم ترین اولویت سازمان شهرداری ها 
و دهیاری هــا عنوان کرد و گفت: گســترش حمل و نقل 
عمومی فاکتوری تعیین کننده در کنترل و مدیریت حوزه 
ترافیک شــهری کشور است.به گزارش ایلنا، شورای عالی 
هماهنگی ترافیک شهرهای کشور با حضور معاون عمرانی 
وزیر کشور و رئیس ســازمان شهرداری ها و دهیاری های 
سراسر کشــور با حضور نمایندگان دســتگاهها در محل 
وزارت کشــور با ســه موضــوع  تصویــب  ضابطه ٨٠1 
دســتورالعمل مطالعات طرح جامع حمل و نقل شــهری 
و حومه،  بهنگام ســازی مشــخصات فنــی اتوبوس های 

دیزلی، گازســوز و برقی ســامانه های اتوبوسرانی شهری 
کشور و تشــکیل کارگروه فنی سامانه های هوشمند ثبت 
تردد و تخلف برگزار شــد.مهدی جمالی نژاد معاون وزیر 
کشــور در این جلســه با بیان اینکه تقویت حمل و نقل 
شــهری از مهم ترین برنامه های سازمان شهرداری ها طی 
ســالهای اخیر بوده اســت، گفت: برای کارآمدی حمل و 
نقل مســافری درون شــهری نیاز به مولفه هایی همچون 
کاربری آســان، کارآیــی بلند مدت عــاری از آلایندگی 
زیست محیطی منطبق با اســتانداردهای روز دنیا وجود 
دارد.وی با اظهار این مساله که امروز حمل و نقل عمومی 
کشور نیاز به ساماندهی قوی تر دارد، گفت: ضروری است 
نوسازی و توســعه ناوگان با بهنگام سازی فنی مطابق با 

سیاست های اقتصادی کلان کشــور، همراه گردد.رئیس 
ســازمان شــهرداری ها و دهیاری های سراســر کشور در 
ادامه صحبت هایش با اشــاره به اینکه بازســازی حمل و 
نقل عمومی کشــور یک نیاز جدی اســت؛ گفت: در حال 
حاضر بخش اعظم دســتگاههای اتوبــوس و مینی بوس 
درون شــهری به بازسازی و نوســازی نیاز دارد. ظرفیت 
موجود دســتگاههای اتوبوس در کشــور  حدود ٢٠ هزار 
دستگاه است که نیاز کلی کشور ٣٥ هزار دستگاه است و 
برای همین گســترش و تقویت حمل و نقل عمومی مورد 
توجه بیشــتری قرار گیرد.براســاس گزارش پایگاه اطلاع 
رسانی وزارت کشــور، موضوع بحث اتوبوس های برقی از 
دیگر محورهای جلســه امروز بود و در این خصوص این 

مســاله مورد بررســی اعضا قرار گرفت که امروز استفاده 
از اتوبوس های برقی در همه کشــورهای دنیا مرسوم بوده 
و لازم اســت این موضوع در تقویت حمل و نقل عمومی 
شهری کشــور به خاطر کاهش آلایندگی و افزایش بهره 
وری مــورد توجه قرار گیرد.اتوبوس های برقی به نســبت 
اتوبوس های دیزلی و گازوئیل ســوز طول عمر بیشــتری 
دارند. عمر این اتوبوس ها ٢٠ ســال است. موضوع بعدی 
نشست امروز استفاده از تجهیزات و سامانه های هوشمند 
برای کنترل و مدیریت ترافیک شــبکه شهری و جاده ای 
بود و مقرر شــد با هماهنگی های به عمل آمده با ناجا  از 
این ظرفیت در تقویت کاهش بار ترافیکی شهری و جاده 

ای کشور استفاده شود.

کلیه دانشــجویان سراسر کشــور برمبنای حداقل حقوق 
)٢ میلیــون و ٦٥٦هزار تومان( و با نــرخ 1٢درصد حق 
بیمــه و تنها با پرداخت ٣1٨ هزار تومان می توانند تحت 
پوشش حمایت های تامین اجتماعی قرار گیرند.به گزارش 
ایسنا، امیری گنجه، مدیر کل تامین اجتماعی غرب تهران 
بزرگ که  در نشست شورای معاونین این اداره کل گفت: 
دانشجویان درحال تحصیل که فاقد بیمه هستند یا حتی 
تحت تکفل والدین خود بــوده و از خدمات درمانی بهره 
مندند و یا به عنوان مســتمری بگیر سازمان هستند می 
توانند با ارائه کارت دانشجویی معتبر از طریق مراجعه به 
شــعب و یا ســامانه خدمات غیر حضوری سازمان تامین 
اجتماعــی eservices.tamin.ir با ارائه درخواســت و 
احراز شــرایط مقرر نســبت به انعقاد قرار داد و پرداخت 

حق بیمه خود اقدام کنند.امیــری گنجه افزود: پرداخت 
حق بیمه به سه شکل امکان پذیر است که نرخ 1٢ درصد 
شــامل خدمات بازنشســتگی و فوت بعد از بازنشستگی 
است.نرخ 1۴ درصد که شامل خدمات بازنشستگی و فوت 
قبل و بعد از باز نشســتگی اســت و نــرخ  1٨ درصدکه 
خدمات بازنشستگی ، فوت قبل و بعد از بازنشستگی و از 
کارافتادگی را شــامل می شود.وی تاکید کرد: در صورتی 
که دانشــجویان متقاضی دریافت خدمات درمانی هستند 
و تحت حمایت بیمه درمانی تبعی والدین خود نیســتند 

در صورت درخواســت بیمه درمان، ســرانه درمان به این 
مبلغ اضافه می شــود که برمبنای حداقل حقوق ماهیانه 
٧1 هزار و ٦٠٠تومــان اســت.مدیرکل تامین اجتماعی 
غرب تهــران بزرگ گفت: متقاضیانی که 1٠ ســال قبل 
از تاریخ درخواست، یک سال ســابقه پرداخت حق بیمه 
) بــا نرخ کامل( را دارند از معاینــات اولیه معاف خواهند 
بــود .همچنین نرخ 1٢ درصد نیاز به انجام معاینات اولیه 
ندارد و متقاضیان نرخ 1۴ درصد نیز در صورتی که دارای 
ســابقه پرداخت حق بیمه قبلی بیش از ٥ ســال باشند 

پس از تعیین میانگین دســتمزد می توانند ٣٦٠ روز آخر 
دســتمزد مبنا را بین حداقل دستمزد و حداکثر میانگین 
مذبور به اختیار انتخاب کنند.امیری گنجه افزود:  حداقل 
ســن درخواســت بیمه دانشجویان  1٨ ســال  وحداکثر 
درخواست ٥٠ سال تمام برای متقاضیان بیمه دانشجویی 
می باشــدکه البته در صورت داشــتن مازاد سنی معادل 
مازاد ســن نسبت به ٥٠ ســال مورد نیاز است.به گزارش 
اداره کل روابــط عمومی ســازمان تامین اجتماعی، مدیر 
کل تامین اجتماعی غرب تهران بزرگ در پایان یادآورشد: 
در حال حاضر تعداد یک هزار و ٧1٠ نفر از دانشــجویان 
در شــعب  غرب تهران بزرگ تحت پوشش بیمه  تامین 
اجتماعی دانشجویان قرار دارند که ازاین تعداد یک هزارو 

٣٧٠ نفر مرد و ٣۴٠ نفر ازآنان بانوان می باشند.

رئیس ســازمان آموزش و پرورش استثنایی کشور با اعلام 
اینکه امســال حداقل یک میلیون نوآموز به جمعیت تحت 
پوشش سنجش سلامت افزوده می شوند، از توسعه پوشش 
غربالگری پیش دبســتانی ها خبر داد و گفت: از سال 9٦ در 
پیش دبســتانی هم غربالگری انجام می شود. امسال حداقل 
٦٠٠ هزار دانش آموز پیش دبســتانی را از 1٨ تیر سنجش 
خواهیم کرد.به گزارش ایسنا، سیدجواد حسینی در مراسم 

افتتاحیه برنامه سنجش سلامت جسمانی و آمادگی تحصیلی 
نو آموزان بدو ورود به دبستان گفت: برنامه سنجش سلامت 
در دو قلمرو حفظ، ارتقای سلامت و پیشگیری از بیماریها و 
همچنین آمادگی تحصیلی ایفای نقش می کند و این برنامه 
یکی از فراگیرترین، عمومی ترین، پر حجمترین، مستمرترین، 
گسترده ترین و کاربردی ترین برنامه تشخیصی و غربالگری 
وزارت آموزش و پرورش اســت.رئیس ســازمان آموزش و 

پرورش استثنایی با بیان اینکه سنجش سلامت، گام مهمی 
برای استانداردســازی آموزشی مبتنی بر تشخیص به موقع 
کودکان در معرض خطر است گفت: ساماندهی آموزشی را 
با جای دهی بچه های دیرآموز، اوتیســم ،جسمی حرکتی، 
بینایی، شنوایی و مشکلات ویژه یادگیری در دستور کار قرار 
می دهیم و چه اقدامی مهم تر از این برای ارتقای سلامت می 
تواند باشد.حسینی افزود: همیشه دغدغه ما این بوده که آیا 

همه طیف ها را تحت پوشــش آموزش قرار داده ایم؟ از سال 
٧٠ سازمان آموزش و پرورش استثنایی افتتاح شده و هفت 
گروه تحت پوشــش هستند. ما فکر می کنیم باید سه گروه 
دیگر هم افزوده شوند؛ سه  گروه کاستی توجه همراه با بیش 
فعالی، گروه مســتقل طیف اتیسم و گروه مشکلات رفتاری 
هیجانــی. امیدواریم هفته آینده با حضور وزیر در جلســه 

شورای سازمان تصویب شود.


